
 
Samen stellen we de norm; 
Stop agressie en geweld op sportvelden. 
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Aanleiding 

Wat de Bredase VVD betre� is er geen ruimte voor agressie en geweld op sportvelden. Alle sporters 

en vrijwilligers moeten zich veilig voelen en die handschoen pakken we samen op! Steeds vaker is de 

toename van agressie en geweld een onderwerp van gesprek als we met sporters en vrijwilligers uit 

onze stad en dorpen praten. Dit wordt beves�gd door het aantal toenemende signalen die we 

ontvangen van Bredase sportverenigingen, die dit beeld herkennen. Spelers van de club zelf kunnen 

snel aangepakt worden, maar het is tegen spelers van een bezoekende par�j van buiten de stad 

las�ger ac�e te ondernemen. Een andere trend is dat steeds vaker uit angst voor represailles geen 

melding wordt gemaakt van een incident door spelers en scheidsrechters. Dat blijkt ook een landelijk 

probleem te zijn. Daarnaast zijn er volgens de KNVB1  ieder jaar meer rode kaarten en is het aantal 

gestaakte wedstrijden door wanordelijkheden toegenomen. Ook de hockeybonden zien dat bij de 

jeugd minder animo is om zich als scheidsrechter aan te melden vanwege het toenemende verbale 

geweld.  

Of het nu gaat om geweld en agressie tegen spelers, scheidsrechters of toeschouwers, het is een 

trend die een halt toe moet worden geroepen. Sport is een van de belangrijkste pijlers in onze 

samenleving om te ontspannen, sociaal bezig te zijn, om talent te ontwikkelen en vooral om plezier te 

hebben. Dit is en moet het uitgangspunt blijven op onze sportvelden.   

Veilig sporten is en blij� de norm 

In samenwerking met vele Bredase verenigingen en andere partners die zich dagelijks inze�en op en 

rondom onze sportvelden zijn al veel ini�a�even ontwikkeld, zoals bijvoorbeeld de gedragsregels 

tegen geweld. Diverse sportvereniging geven trainingen aan vrijwilligers hoe om te gaan met geweld 

en regels worden steeds vaker aangescherpt om ongewenst gedrag van de sportvelden te weren. Dit 

draagt bij aan de bewustwording van de gedragsregels die al sinds jaar en dag gelden bij op de 

sportvelden, maar natuurlijk ook in onze maatschappij. Wat de Bredase VVD betre� een goede zaak. 

Dit waardevolle lokale netwerk vormt een basis om verdere maatregelen rondom agressie en geweld 

op te pakken. 

Wat ons betre� gaan de gemeente Breda en haar sportverenigingen voorop lopen om tot een verder 

gaande construc�eve aanpak te komen waarbij veilig sporten de norm is en blij�.  Als gemeente 

ze�en we ons hard in om zoveel mogelijk mensen aan het sporten te krijgen en dit moet wat de 

Bredase VVD betre� veilig kunnen. Dit is ook één van de pijlers van de Sportvisie2 (o.a. vanwege een 

mo�e in 2016 van het CDA, D66 en de VVD). Echter, komt het terugdringen van geweld en agressie op 

de sportverenigingen nauwelijks terug in het uitvoeringsprogramma sport 2023-20263.  

 
1 h�ps://www.omroepbrabant.nl/nieuws/4437434/meer-agressie-op-voetbalvelden-mensen-hebben-meer-
moeite-met-gezag 
2 Team-Breda-visie-op-sport-en-bewegen-2017-2030.pdf (sportpleinbreda.nl) 
3 0025_23-Uitvoeringsprogramma-Sport-en-bewegen-2023-2026_V8_internet_mailversie.pdf 
(sportpleinbreda.nl) 



Om het geweld en agressie verder tegen te willen gaan, wil de Bredase VVD zich hierom richten op 3 

speerpunten: 

1. Vergroot de meldingsbereidheid van sportverenigingen en slachtoffers 

We zien dat de meldingsbereidheid bij sportverenigingen laag is. Zowel bij de sportbonden als bij 

de Poli�e. Vrijwilligers krijgen steeds meer taken op hun bordje en het melden van agressie 

brengt veel administra�eve rompslomp met zich mee. Daarnaast ligt de verantwoordelijkheid om 

aangi�e te doen bij het slachtoffer, wat uit angst of vanwege andere redenen hier niet al�jd voor 

kiest.  Ook scheidsrechters ervaren steeds vaker druk en maken niet al�jd melding van wat er zich 

afspeelt op het veld uit angst voor represailles. Een melding moet voorzien zijn van een naam en 

rapporten zijn bij de KNVB op te vragen waardoor daders beschikking krijgen over informa�e 

waardoor de veiligheid van bijvoorbeeld een scheidsrechter niet meer gewaarborgd kan worden. 

Wat de Bredase VVD betre� moet een melding ten alle �jden veilig kunnen gebeuren. De aanpak 

van agressie begint bij het melden. Vanuit hier kunnen dan ook gerichte vervolgstappen genomen 

worden. 

De gemeente Breda kan wat ons betre� een ac�evere rol pakken om vrijwilligers en 

sportverenigingen te helpen.  De bestaande ini�a�even die er al zijn binnen de gemeente voor 

sportverenigingen zoals bijvoorbeeld Mooiwerk kunnen benut worden om vanuit de behoe�e 

van de verenigingen tot een efficiëntere ondersteuning te komen. Daarnaast zou het wat ons 

betre� een goede zaak zijn om vanuit de gemeente het gesprek met de sportbonden te voeren 

om het meldingsproces te vergemakkelijken, maar binnen dit meldingsproces vooral ook de 

veiligheid van de melder beter te waarborgen. Daarnaast zou een terugkoppeling van de 

sportbonden of de Poli�e (aan zowel het slachtoffer als aan de sportvereniging) van datgeen er 

gebeurd is met een melding, kunnen helpen om de meldingsbereidheid in het vervolg te 

vergroten.  Op dit moment gebeurt dat volgens Bredase sportverenigingen nog onvoldoende. 

2. Strengere aanpak op en rond sportvelden voor relschoppers 

Wat ons betre� is er geen ruimte op sportcomplexen voor relschoppers. Op onze sportcomplexen 

zou enkel ruimte moeten zijn voor welwillende sporters, scheidsrechters en toeschouwers.   

Sportbonden hebben nu onvoldoende middelen om relschoppers te weren. Een schorsing 

bijvoorbeeld is een �jdelijke maatregel en daders kunnen zich alsnog bewegen op de 

sportvelden. Dit zorgt voor een onveilig gevoel voor slachtoffers en dat willen we niet. Wat de 

Bredase VVD betre� gaan we hierom onderzoeken welke maatregelen nodig zijn om de veiligheid 

op alle Bredase sportvelden te vergroten. Een intensievere inzet van de wijkboa’s kan een 

belangrijke schakel zijn. Maar ook het onderzoeken van de mogelijkheid om tot een 

gebiedsverbod voor daders over te gaan is een op�e om de hardere maatregelen kracht bij te 

ze�en en uit te voeren. 

 

Samenwerking als uitgangspunt 

Om de sportverenigingen goed te ondersteunen in de wijze waarop zij om kunnen gaan met de 

strijd tegen geweld en agressie op sportvelden, is het goed om de knowhow gezamenlijk te 

vergroten en de lijnen tussen de betrokken par�jen te verkleinen. Breda mag trots zijn op de 

overlegstructuur die er al is, voetbalverenigingen en hockeyverenigingen weten elkaar te vinden 

en delen waardevolle informa�e met elkaar. Dit zien we ook terug bij andere verenigingen in 

Breda. Dergelijke overlegstructuren kunnen een basis vormen om ook bovenregionaal en met 



andere par�jen contact te leggen om zo tot efficiëntere samenwerking te komen. Het is niet 

nodig om spelers bij meerdere clubs voor onrust te laten zorgen. Hier kan sneller en beter op 

ingespeeld worden.  Dit zou bijvoorbeeld aan de hand van een handhavingsoverleg kunnen, of 

door bij de probleemclubs te werken met een brede ketenaanpak (met bijv. Poli�e, jeugdhulp, 

wijkboa’s, wijkbeheerders etc.). Handhaving zou hierbij risico gestuurd moeten plaatsvinden, 

bijvoorbeeld door het opstellen van een ‘zwarte lijst’, die gedeeld wordt tussen sportverenigingen 

onderling.  

Als Bredase VVD geloven we dat we samen het �j kunnen keren tegen geweld. Aangescherpte regels, 

ondersteuning van vrijwilligers en sportverenigingen waar het nodig is, optreden als het moet en 

goed gedrag belonen. We ze�en in op goede voorbeelden en organiseren manieren om 

sportverenigingen te laten leren van elkaar.  

Conclusie;  

Als Bredase VVD vinden we het van groot belang dat we als gemeente voorop lopen in de strijd tegen 

agressie en geweld op sportvelden. We koesteren onze sporters, vrijwilligers en de vele verenigingen 

die onze ie onze stad en dorpen rijk zijn en juist daarom ze�en we nu een tandje bij om dit te 

behouden. We vormen een front met de sportverenigingen, handhaving, poli�e en welwillende 

sporters en toeschouwers. We roepen het college dan ook op om in samenwerking met hen tot een 

ac�eplan te komen. Samen stellen we de norm, stop agressie op sportvelden! 

 

Vragen aan de raad 

- Is de raad het met de Bredase VVD eens dat agressie en geweld op de sportvelden een 

stevigere aanpak verdienen?  

- Vindt de raad ook dat dit niet enkel gaat om bewustwording, maar ook om 

gedragsverandering aan de hand van repressie? 

- Bent u het met de door de Bredase VVD opgestelde speerpunten eens?  

- Welke mogelijkheden ziet u nog meer om het geweld en agressie op sportverenigingen tegen 

te gaan?  

Vragen aan het College 

- Wat is de reden dat het College geen speerpunt hee� gemaakt van het tegengaan van 

agressie en geweld op sportvelden in het uitvoeringsprogramma 2023-2026?  

- Op welke manier intervenieert het College op dit moment om agressie en geweld op de 

sportverenigingen tegen te gaan?  

- Ziet het College mogelijkheden om hier landelijk in voorop te gaan lopen?  

- Ziet het College kansen om, in samenwerking met de sportverenigingen te bekijken in 

hoeverre de speerpunten zoals de Bredase VVD in deze bespreekno��e voorstelt te 

verkennen?  

 

 

 


